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24. 2. 18.00  

Rodina je základ 

státu  
drama ČR  

 

 

 

 

 

 

 

Zdravíme Vás, vážení spoluobčané, 
minulý měsíc se nám podařilo získat do našich řad novou členku 

redakční rady paní S. Hodboďovou. Jmenováním p. Mgr. Švába, 

který zajišťuje korekturu, a pí Hodboďové je redakční rada po roce 

opět kompletní.  

Redakční radu nyní tvoří: Irena Janatová, Stanislava Hodboďová, 

Mgr. Antonín Šváb, technickou pomoc za obecní úřad zajišťuje Ivana 

Janatová. 

Jednání s vedením obce o předávání informací o práci a činnosti 

zastupitelů a zpráv z  jejich jednání jsou stále neúspěšná. Přesto 

věříme, že se to jednou podaří k naší i Vaší spokojenosti. 

za redakční radu Irena Janatová   

 

 

 
 

 

Zápis dětí do 1. třídy 
Jako každoročně, tak i začátkem letošního roku se dne 27. 1. 2012  

v naší škole uskutečnil zápis dětí do 1. třídy. Podle dostupných 

informací z mateřských škol v Libštátě a okolních vesnic jsme 

očekávali, že by k zápisu mohlo přijít kolem 20 dětí, což se také 

potvrdilo, a do školy se dostavilo celkem 19 dětí v doprovodu svých 

rodičů. Paní učitelky J. Maťátková a M. Blažková vyzdobily k tomuto 

účelu jednu třídu, aby připravily budoucím prvňáčkům příjemné 

prostředí, a žáci 2. stupně vyrobili se svými učiteli drobné dárečky 

jako pozornost pro tyto děti. Při vlastním zápisu se obě výše uvedené 

učitelky věnovaly dětem a pan ředitel a jeho zástupce vyplňovali 

společně s rodiči formuláře nezbytné k zápisu. Do 1. třídy bylo 

zapsáno celkem 14 dětí, 5 dětí dostalo odklad. Jen pro zajímavost - k 

zápisu se dostavilo 11 dětí z Libštátu a 8 dětí z okolních vesnic, a to z 

Bělé, Svojku, Tample a Kundratic. Dětem se ve škole líbilo, měly 

radost z dárečků, které dostaly a podle jejich slov se již do školy těší. 

Mgr. L. Hlava 

 

 

2. 3.  18.00  

Strom života 
drama USA  

Brad Pitt v hl.roli 

 

9. 3. 18.00  

Muži v naději 
úspěšná ČR 

komedie 

 

16. 3.      18.00  

Velká vánoční 

jízda 
anim. komedie 

 

23. 3.     18.00  

Paranormal 

Activty 3 
horor USA 

 

 
Provozovatel: 

OBEC LIBŠTÁT 

Rezervace míst: 

Mob. 606 068 767 

Mob. 607 801 666 

stránky kina: 

www.365dni.cz 
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S p o l e č e n s k á  r u b r i k a  
 

 

V měsíci únoru slaví svá životní jubilea paní Vladimíra Ničová, Marie 

Ondráčková, Jiřina Rosenbergová a pan Kamil Jedlička. 
 

 

Všem a přejeme hodně štěstí, zdraví a spokojenosti.  

 

 

 
 

 

Ohlédnutí za sportem na základní škole  

 
Jako každý rok, tak i v letošním 

školním roce se naše škola zúčastňuje 

sportovních soutěží v různých 

sportovních odvětvích. Největšího 

úspěchu dosáhli naši mladší žáci 

(7.třída) ve florbale, kde jsme se 

zúčastnili okrskového a okresního 

kola Orion cupu, odkud jsme vyšli 

jako vítězové. Postoupili jsme do 

krajského finále, které se konalo 

v Jablonci nad Nisou, kde se střetli 

vítězové čtyř okresů Libereckého kraje, 

a to základních škol z Liberce, Velkých 

Hamrů a Nového Boru. Semilský okres 

reprezentovala MZŠ Libštát. Turnaj se 

konal 25. 1. 2012 a žáci naší školy skončili na vynikajícím 3. místě. Celkem se tohoto 

turnaje zúčastnilo více než 70 škol z celého Libereckého kraje. V únoru budeme se žáky 7. 

tříd absolvovat lyžařský výcvik, jenom škoda, že se ho nemohou zúčastnit všichni žáci, ať již 

ze zdravotních nebo jiných důvodů. V dalších týdnech nás čekají další turnaje v různých 

sportech, o kterých vás budu v nadcházejících týdnech informovat.  
 

Na podzim tohoto školního roku jsem se dozvěděl o nové míčové hře zvané Kin-Ball, která 

se do ČR dostala až v březnu r. 2011, ale již 20 let se hraje v Kanadě, a protože jsme chtěli 

oživit tělesnou výchovu ve škole něčím novým, tak jsem přihlásil naši školu jako jednu z 

prvních do asociace tohoto nového sportu a stali jsme se pilotní školou v republice, která se 

tomuto sportu věnuje. Jen pro zajímavost, hraje se s míčem z gumotextilu o průměru 120 

cm. Dokonce jsme se v listopadu minulého roku zúčastnili oblastního turnaje, kde jsme ve 

smíšených družstvech (chlapci+dívky) skončili na krásném 2. místě, a v dubnu bychom měli 

obdržet pozvánku na celorepublikové finále, které se bude konat v Hradci Králové. I když 

veškeré náčiní nutné ke hře bylo dosti nákladné na finance, tak věřím, že se nám to vrátí v 

radosti ze hry a v úspěších, ve které doufáme, a že se budeme společně s dětmi těšit z úspěšné 

reprezentace. Připomeneme také, že se na základní škole v malé vesnici, jako je Libštát, dělá 

sport dobře a že žáci naší školy se mohou beze strachu měřit na sportovních hřištích i s 

městskými školami, a dokonce i se sportovními třídami na velkých školách.  

Mgr. L. Hlava 
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Financování obcí – blýská se na lepší časy? 
 

Reforma rozpočtového určení daní (RUD), která významným způsobem navýší příjmy 

naprosté většiny obcí – to je jedno z důležitých témat, kterým se bude letos zabývat český 

Parlament. Právě při podepisování návrhu novely zákona, která změny v této oblasti provádí, 

jsem se rozhodl představit základní parametry této předlohy občanům Libereckého kraje, 

jejichž podpora mne před necelými dvěma lety přivedla do Poslanecké sněmovny. 

Jaké jsou tedy hlavní principy reformy RUD, již se snažím prosadit spolu s dalšími 

členy poslaneckého klubu TOP 09 a Starostů a nezávislých? Dříve, než přistoupím 

k zodpovězení této otázky, se pokusím vysvětlit, co se rozumí rozpočtovým určením daní. 

Tedy ve zkratce – jde o soubor pravidel, podle nichž se rozdělují výnosy sdílených daní (patří 

k nim především DPH a daně z příjmů) mezi stát a obce a mezi samotnými obcemi. Právě 

mechanismus rozdělování balíku peněz, který připadá obcím, je podle našeho názoru nutné 

upravit.  

V současnosti má totiž zcela nevyhovující podobu. Prostředky určené obcím se 

rozdělují následujícím způsobem: 3 % tvoří prostý počet obyvatel, tedy podíl počtu obyvatel 

obce na celkovém počtu obyvatel České republiky, další tři procenta jsou přidělována na 

základě podílu rozlohy obce na rozloze České republiky. Zbývajících 94 % sumy se rozděluje 

dle přepočteného počtu obyvatel – ten se násobí koeficientem podle velikosti měst. O 

případných dalších sumách v podobě dotací rozhodují ministerští úředníci. Tato pravidla se 

ovšem v zásadě netýkají Prahy, Plzně, Brna a Ostravy, jejichž příjmy jsou upraveny 

speciálními koeficienty. V důsledku toho pobírají uvedená města, v nichž žije pětina obyvatel 

České republiky, téměř polovinu příjmů ze sdílených daní.  

Takové uspořádání nepovažuji za férové – zejména v situaci, kdy finanční poměry 

naprosté většiny obcí dlouhodobě nejsou uspokojivé. Proto jsme s kolegy z poslaneckého 

klubu připravili návrh novely zákona o rozpočtovém určení daní. Ten předpokládá následující 

změny kritérií: na základě přepočteného počtu obyvatel bude rozdělováno 80 % prostředků, 

prostý počet obyvatel rozhodne o jejich desetině. Zbývajících 7 % se bude přidělovat dle 

počtu žáků MŠ a ZŠ a o 3 % z celkové sumy rozhodne rozloha obce. Současně dojde 

k omezení dotačních titulů. Pozitivem je, že všechny obce (s výjimkou Prahy) budou 

podřízeny stejným pravidlům, přičemž pro jejich naprostou většinu bude důsledkem navýšení 

příjmů jejich rozpočtů. Význam reformy ilustruje skutečnost, že v konečném důsledku by 

došlo ke snížení rozdílu mezi příspěvkem na Pražana a obyvatele Cvikova z 4,5 násobku na 

trojnásobek.  

Jsem ostatně přesvědčen, že přínos navrhovaného opatření nejlépe osvětlí zcela 

konkrétní příklady. Právě zmíněný Cvikov by se z necelých dvaatřiceti vyhoupl na 

jednačtyřicet milionů korun, Jilemnice by zaznamenala nárůst z osmatřiceti na třiapadesát 

milionů. To jsou již velmi zajímavé peníze. Mimochodem – zajímá-li vás, o kolik by si 

polepšila vaše obec, navštivte internetovou stránku http://www.obcelidem.cz, kde tento údaj 

snadno zjistíte.  

V závěru bych rád zdůraznil, že plnější obecní pokladny nejsou jediným přínosem 

nastíněné reformy. Významně by se posílila také samostatnost obcí. Došlo by ke snížení 

administrativních nákladů a rovněž by pokleslo riziko výskytu korupčního jednání. Naše 

iniciativa má i další nespornou výhodu – je totiž bezpochyby lepší, když o veřejných 

prostředcích rozhodují obecní zastupitelstva než zcela anonymní ministerští úředníci. Důvod 

je zřejmý: převážnou většinu členů zastupitelstva občan zpravidla dobře zná a jejich činnost 

může snáze kontrolovat. To v případě pražských úředníků neplatí. 

Schválení této předlohy proto považuji za nezbytné – a věřím, že nejsem sám. Města a 

obce by díky ní získaly nemalé prostředky, jež by mohly vynaložit na plnohodnotné plnění 

svých běžných úkolů – od oprav chodníků a pozemních komunikací, investic do veřejného 

http://www.obcelidem.cz/
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osvětlení či vodovodní sítě až po podporu kultury. O tom, že se jim v současnosti potřebné 

množství peněz nedostává, se může přesvědčit každý ve svém nejbližším okolí. 

Mgr. Jan Farský starosta Semil a poslanec Parlamentu ČR 

 

 

Sjezd ze Zaječáku 
Nesmělý nástup zimy byl asi příčinou toho, že ne všichni pocítili potřebu uložit se k zimnímu 

spánku. Jak ale účelně využít čas? Oprášili jsme tedy rok starý nápad na veřejný sjezd ze 

„Zaječáku“, letos na téma: Hospodářská krize. 

V sobotu 28. 1. 2012 po 14. hodině jsme se sešli pod Zaječákem, někteří v tematických 

kostýmech, jiní v civilu. Ale všichni s odhodláním zdolat kopec klouzavým pohybem dolů na 

„strojích“ všeho druhu. Sáně (i historické), pekáče, lyže, snowboardy, pytle, matrace, ale i 

horské kolo a proutěný koš – to vše se postupně spouštělo se svými posádkami z kopce dolů. 

Diváků bylo taky požehnaně, a aby nám nezamrzli, mohli se zahřát svařeným vínem a čajem 

(i s rumem). 

Celá akce trvala jen půldruhé hodiny, ale přibližně stovka jezdců a fanoušků je důkazem, že 

v Libštátě je stále dost lidí se smyslem pro humor, lidí, kteří nelitují času ani úsilí, aby se sešli 

a společně se pobavili i při -15°C. Za to jim všem patří náš obdiv. 

Poděkování pak paní Netřebské a Evě Janatové za podporu občerstvením, Janě Maturové, OÚ 

Libštát, L. Fejfarovi, J. Maturovi (a ostatním fotografům). 

Prostě díky Vám všem!            Vaši Šílenci (Jachting Libštát) 

 

 

 

O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e  

 
 

Na webových stránkách Práce Semily.cz, které spolupracují s místním úřadem práce a jsou 

denně aktualizovány, jsou umístěny nabídky pracovních míst všeho druhu. Vše je bezplatné a 

časově méně náročné než vystávání v dlouhých frontách na úřadech práce. Výhodou je i 

možnost okamžitě kontaktovat zadavatele inzerátu prostřednictvím krátkého formuláře. 

Pokud Vás zajímají podrobnější informace, nahlédněte prosím na webové stránky nebo nás 

přímo kontaktujte.  

www.pracesemily.cz  

JOBOPOLY s.r.o. | IČ: 28708482  

www.jobopoly.cz  

tel.: +420 607 630 403 

 

 

 

Redakce žádá dopisovatele o průběžné a včasné  dodávání příspěvků!  

Uzávěrka příštího čísla bude v pondělí 5. 3. 2012.   

Vydavatel:  OBEC LIBŠTÁT   ev.č. MKČR E 14458   

OÚ - internetové stránky www.libstat.e-obec.cz ; e-mail adresa obec.libstat@tiscali.cz        

OÚ - 481 689 300; starosta - 481 311 210; matrika -  481 689 547; vedoucí dílny K. 

Jiříček – 775 588 372; vedoucí  DPS Tereza Kobrová DiS. – 775 588 371           

záchranná služba: 155         hasiči: 150          policie: 158          SOS : 112 
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